



## INTENSIVE GERMAN COURSE

# INTERNATIONAL SUMMER UNIVERSITY

### EVENTS

In addition to the language courses, the summer university offers an extensive program of leisure activities that provides insights into German culture. Various events also introduce students to Lüneburg and the region. The following are included in the course fee:

- Welcome reception and farewell dinner
- Guided historical tour of Lüneburg
- Lectures
- Movie nights and sports activities

Furthermore, day trips to places such as Hamburg, Lübeck/Baltic Sea, and Bremen can be booked for an additional fee.

A limited number of rooms are available to participants of the summer university. Early reservation is recommended to secure accommodation.



### AN INTENSIVE FOUR-WEEK LANGUAGE AND CULTURAL PROGRAM AT A TYPICAL NORTH GERMAN CAMPUS UNIVERSITY!

Improve your language skills by studying in small groups, immerse yourself in German culture and the German way of life, and meet participants from all over the world!

Leuphana University of Lüneburg is a young Campus-University offering modern classrooms, ample green space, a bright dining hall, a café, a BBQ area and sports facilities.



#### LANGUAGE COURSES

- 4 weeks
- 25 hours per week
- levels A1 – C1
- 5 ECTS credits
- fee: 550 euros

**2. – 29. AUGUST 2017**  
**LEUPHANA UNIVERSITY  
OF LÜNEBURG**

#### CONTACT AND APPLICATION

Leuphana Universität Lüneburg  
International Office  
Scharnhorststr. 1  
21335 Lüneburg  
isu@leuphana.de

➔ INTERNATIONAL OFFICE



**LEUPHANA**  
UNIVERSITÄT LÜNEBURG



**INTERNATIONALE SOMMER-  
UNIVERSITÄT//INTERNATIONAL  
SUMMER UNIVERSITY (ISU)**

» [www.leuphana.de/isu](http://www.leuphana.de/isu)



## LEUPHANA

Die Leuphana Universität Lüneburg, mit rund 9.000 Studierenden eine der mittelgroßen deutschen Universitäten, liegt im Norden Deutschlands, knapp 50 km südlich der Hafenmetropole Hamburg. Der großzügige Universitätscampus mit moderner Infrastruktur befindet sich am Rande der malerischen Altstadt Lüneburgs, die geprägt ist von mittelalterlichen Gassen und Gebäuden sowie dem alten Hafenviertel – heute populärer Treffpunkt mit vielen Studentenknepfen und Restaurants.

Das Studienangebot der Leuphana in den Fakultäten Bildung, Kultur- und Sozialwissenschaften, Nachhaltigkeit und Wirtschaftswissenschaften gründet auf der humanistischen Bildungsidee und zeichnet sich aus durch Interdisziplinarität und Internationalität. Im Rahmen von zahlreichen Austauschprogrammen mit Partnerhochschulen in aller Welt sowie der Internationalen Sommeruniversität begrüßen wir jedes Jahr rund 400 internationale Studierende auf dem Campus.



> [www.leuphana.de/ueber-uns](http://www.leuphana.de/ueber-uns)

## LEUPHANA

Leuphana University has around 9,000 students making it a mid-sized university located in the northern German town of Lüneburg about 50 km south of the seaport metropolis of Hamburg. The campus, with modern infrastructure, can be found on the edge of Lüneburg's picturesque "Altstadt" (historic district), which originates from middle-aged alleys and buildings such as the old harbour district – today a popular meeting point due to the many pubs, bars, and restaurants.

The programs of study at Leuphana University are offered by the Faculties of Education, Humanities and Social Sciences, Sustainability, and Business and Economics. Education is based on a humanistic approach and is characterized by an interdisciplinary and international focus. This is demonstrated through exchange programs with partner universities throughout the world, such as the international summer university. Additionally, we welcome 400 international students to the campus every year.



> [www.leuphana.de/en/about-us](http://www.leuphana.de/en/about-us)

---

## LÜNEBURG

Die Universitätsstadt Lüneburg zählt heute 72.000 Einwohner und befindet sich nur 50 Kilometer südlich von Hamburg. Die Stadt wurde vor mehr als 1000 Jahren auf einem Salzstock gegründet und durch den europaweiten Export des Salzes im Mittelalter zu einer der reichsten und angesehensten deutschen Städte. Die Geschichte ist in Lüneburg noch sehr lebendig: Die Sehenswürdigkeiten reichen von einem historischen Hafen aus der Hansezeit bis zu den berühmten Orgeln in den drei gotischen Großkirchen der Stadt. Museen, Kirchen, Kinos und Galerien bieten mit ihren Kunstausstellungen, klassischen und modernen Konzerten, Lesungen und Film- oder Musikfestivals ein abwechslungsreiches Programm.

Das Lüneburger Theater, ein eigenes Sinfonieorchester und ein preisgekröntes Programm-Kino bringen Kultur aus aller Welt in die Stadt. Lüneburg bietet eine Vielzahl an Bars, Kneipen und Restaurants. Die Stadt, so sagt man, hat die höchste Kneipendichte pro Einwohner in Deutschland und lädt somit zum Ausgehen und Entspannen ein.



---

## LÜNEBURG

Lüneburg, a vibrant city of 70,000 inhabitants in the German State of Lower Saxony, is situated 50 kilometres south of Hamburg. Lüneburg is over 1000 years old. Established as a salting mining community, Lüneburg enjoyed great prosperity and much prestige in its early years. Today, Lüneburg is a lively university and well-known tourist town. The lavish 13<sup>th</sup> – 14<sup>th</sup> century churches, the beautiful Renaissance town square and the tranquil medieval monastery as well as other historical treasures attract visitors from around the world. With its museums, churches, cinemas and galleries, Lüneburg offers a variety of exhibitions, concerts, readings, film viewings and music festivals.

The theatre, the symphony orchestra and the prize-winning art house cinema offer cultural diversity. Lüneburg also offers a great variety of pubs, clubs, and live music venues. Furthermore Lüneburg is said to have the highest density of pubs per inhabitant in Germany.



[www.lueenburg.info](http://www.lueenburg.info)

[www.lueenburg.info](http://www.lueenburg.info)

### INTERNATIONALE SOMMERUNIVERSITÄT

Jedes Jahr kommen Menschen aus vielen verschiedenen Ländern und Kontinenten auf dem Campus der Leuphana Universität Lüneburg zusammen, um an dem vierwöchigen Deutsch-Sprachprogramm der Leuphana teilzunehmen. Die Internationale Sommeruniversität (ISU) ist eine bereichernde Erfahrung in kultureller und persönlicher Hinsicht sowie eine optimale Erweiterung der Bildungsbiografie. Das Angebot richtet sich an Interessenten aus aller Welt, die ihre Deutschkenntnisse verbessern bzw. die deutsche Sprache erlernen und gleichzeitig die deutsche Kultur näher kennenlernen möchten.

In kleinen Gruppen besuchen die Teilnehmenden die Kurse des Programms Deutsch als Fremdsprache auf mehreren Leistungsstufen. Ergänzt werden die intensiven Sprachkurse durch ein Rahmen- und Freizeitprogramm, das z.B. Exkursionen, Konzertbesuche, wissenschaftliche Vorträge, Sportangebote und Filmvorführungen beinhaltet und so einen Einblick in die deutsche Kultur bietet.



### INTERNATIONAL SUMMER UNIVERSITY

Every year people from around the world attend the four-week summer program at the Leuphana University of Lüneburg. The International Summer University of Lüneburg (ISU) offers an intensive German-language program that is an academically and culturally enriching experience which offers students the opportunity to widen their educational horizons. At the ISU of Lüneburg students from all over the world learn German or improve their German language skills in small groups and get an insight of the German culture at the same time.

Students have the choice of four different language courses according to language proficiency. The language course program is supplemented by a wide range of cultural and leisure activities such as lectures, film nights, excursions, and concerts, which are aimed at giving students an insight into German culture and the German way of life.

[www.leuphana.de/en/services/ia/incomings/isu](http://www.leuphana.de/en/services/ia/incomings/isu)



[www.leuphana.de/isu](http://www.leuphana.de/isu)

## DEUTSCHKURSE

Alle Kurse umfassen jeweils 25 Wochenstunden, insgesamt 100 Unterrichtsstunden. Sie variieren nach Schwierigkeitsgrad und bieten sowohl Anfängern als auch Fortgeschrittenen die Möglichkeit, sich intensiv mit der deutschen Sprache zu beschäftigen. Für die Teilnahme können 5 ECTS Punkte erworben werden.

**Deutsch Intensiv für Anfänger:** Der Kurs beinhaltet Übungen zum Sprechen, Hören, Lesen und Schreiben. Grammatische Übungen erweitern das Verständnis von kurzen Texten und Hörsituationen.

**Deutsch Intensiv Grundstufe:** Der Kurs beinhaltet Übungen zur vorgebensorientierten Textproduktion, zum Hör- und Leseverstehen, zum Wortschatz, zur Grammatik und zur Idiomatik.

**Deutsch Intensiv Mittelstufe:** Der Kurs beinhaltet Textproduktion, Hör- und Leseverstehen, Übungen zum Wortschatz, zur Grammatik und zur Idiomatik. Der Unterricht führt zu einer Verbesserung der Sprechfertigkeit sowie der Schreibtechnik.

**Deutsch Intensiv Oberstufe:** Der Kurs beinhaltet die Vermittlung wissenschaftssprachlicher Strukturen. Es werden Hör- und Leseverstehen von wissenschaftlichen und literarischen Texten geübt sowie eigene Texte verfasst. Sprechtraining wird auf hohem Niveau durchgeführt.

## GERMAN COURSES

All language courses comprise 25 hours of instruction per week, ranging from beginning to advanced German. The International Summer University courses are eligible for the European Credit Transfer System (5 ECTS).

**Intensive German for beginners:** Comprises exercises in speaking, listening, reading, and writing. Grammar exercises improve students' reading and listening comprehension.

**Intensive German elementary level:** The course includes controlled text production; listening and reading comprehension; exercises in vocabulary, grammar, idiomology and improves students' oral fluency.

**Intensive German intermediate level:** Comprises exercises in text production, vocabulary, grammar, idiomology, listening, and comprehension. The lessons also improve students' oral fluency and essay writing techniques.

**Intensive German advanced level:** Comprises listening and reading comprehension of academic texts and literature as well as writing of academic articles and speech training.



#### KULTUR & FREIZEIT

Zusätzlich zum Kursprogramm bietet die Internationale Sommeruniversität die Möglichkeit, die Stadt Lüneburg, die Umgebung und das deutsche Alltagsleben kennen zu lernen. Es werden viele verschiedene Veranstaltungen angeboten, die im Kurspreis enthalten sind: historisch-kulturelle Einblicke erhalten die Teilnehmer bei einer Stadtführung und bei Museumsbesuchen in und um Lüneburg. An den Nachmittagen und Abenden stehen interessante Freizeitaktivitäten auf dem Programm, wie zum Beispiel Sportaktivitäten, Kneipentouren sowie eine Empfangs- und Abschlussveranstaltung.

Weitere Highlights sind ein Internationales Picknick mit kulinarischen Leckereien aus aller Welt und Filmabende mit ausgewählten deutschen Filmen. Wissenschaftliche Vorträge geben einen Einblick in die deutsche Universitätslehre.

An den Wochenenden werden Tagesausflüge z.B. nach Hamburg, Lübeck/Ostsee oder Bremen angeboten, die nicht im Kurspreis enthalten sind und zu einem günstigen Festpreis einzeln gebucht werden können.

#### CULTURE AND LEISURE

In addition to the language courses, the International Summer University offers a culture and leisure program – free of charge. It aims at providing an insight into German culture. Participants become acquainted with local culture and history through guided tours and visits to museums in and around Lüneburg. The leisure program is rounded off by a variety of activities in the afternoons and evenings such as sports, pub-crawls, and a welcome and farewell party.

Further highlights include the International Picnic with food from all over the world, and film showing of selected German films. Lectures offer an insight into German university teaching.

At the weekends the International Summer University offers day trips to Hamburg, Lübeck/Baltic Sea and Bremen, which can be booked for a small fee.



**Leuphana Universität Lüneburg**  
Scharnhorststr. 1  
21335 Lüneburg

2015/05

» [www.leuphana.de/isu](http://www.leuphana.de/isu)